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The complexity and diversity of the cultures of East Asian countries, as well 

as significant differences in the mindset of their populations, make it necessary to 

assess the prospects for Russian businesses to localize in this region. The 

information from articles written by Russian and international authors, reports 

from international trade forums, and data from the United Nations Comtrade 

Database were used to create this article. Speaking about brand localization, it is 

important to correctly convey the idea of the product. The choice of the product is 

influenced by the perception of potential customers, not by the product itself. 

Therefore, the product's idea should find a meaningful and unique place in their 

minds (Starchukova, K. D, 2022). 

The main challenge in communicating the concept and purpose of the product 

lies in the adaptation of its name. Given the wide range of approaches to localizing 

brand names, this process is often done incorrectly, and buyers do not develop an 

associative understanding of the product. When entering the markets of China and 

Japan, for example, Russian entrepreneurs should take into account that the local 

population often does not recognize the Romanized version of brand names and 

prefers the hieroglyphic spelling. It is also important to consider the geopolitical 

aspects when choosing a country for localization. There are serious territorial and 

ideological conflicts between China and Japan, as well as between China and 

Taiwan and North and South Korea. It is not advisable to have products with 

identical external characteristics on the markets of these conflicting countries, as it 

would not contribute to the popularity and competitiveness of the products. 

Russian brands have a great potential for successful localization in the 

relevant markets, provided that a number of factors are taken into consideration. 

These include linguistic, cultural, and geopolitical aspects, among others. It should 

be noted that strengthening Russia's cultural and social ties with the Asian region 

could serve as a basis for facilitating the localization process. 
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ФОРМИРОВАНИЕ МЕЖДУНАРОДНОГО ИМИДЖА РОССИИ В НАТО 

 

С каждым годом становится все очевиднее отношение НАТО и стран-

участников к России. Свои цели организация фиксирует в различных 

документах, а затем для их продвижения использует мягкую силу. В данной 

работе рассматривается имидж России в официальных документах НАТО, 

которые определяют политический курс альянса, и исследуются новостные 

записи, представленные на официальном сайте НАТО, в период с 1 февраля 

по 31 марта 2024. 

В последнее время отношения между Россией и НАТО становятся все 

более напряженными. Такое отношение НАТО выражается не только в СМИ 

НАТО, но и в самой риторике альянса, что влечет за собой формирование 

негативного имиджа страны. Объектом данного исследования является 
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международный имидж России. Предмет исследования – средства

формирования международного имиджа России в НАТО. Материалом

исследования выступают Стратегическая концепция НАТО 2022, Годовой

отчета Генерального секретаря 2023 и материалы официального сайта НАТО.

В качестве основного метода выступает контент-анализ. В рамках

исследования ставятся следующие задачи: определить значение внутреннего

и внешнего имиджа страны в рамках современной идеологизации на

международном уровне; рассмотреть имидж России на основе контент-

анализа в рамках дискурса НАТО.

Стратегическая концепция НАТО включает следующие тематические

области: безопасность, международное право, международное сообщество,

создание оппозиционного для НАТО альянса и эскалация конфликта с

Россией. Годовой отчет Генерального Секретаря 2023 состоит из проблемных

вопросов НАТО в контексте России: стратегическое противоборство,

Евроатлантическая безопасность, создание оппозиционного альянса,

безопасность Украины, взаимодействия с Россией. Подобная формулировка

вопросов и упоминание России при этом способствует формированию

негативного образа страны. В рамках анализа СМИ НАТО имидж России

также рассматривается как негативный. Для этой цели используются

следующие характеристики: угроза Украине, участник в конференции по

изменению климата, мировая угроза, Евроатлантическая опасность,

региональная угроза, инициатор оппозиционного союза.

              

                       

                                 

                                                                

                                                                   

                                                                     

                                                                      

                                                              

                                                                     

                                                                           

                                                                     

                                                              

                             

                                                                

                                                                        

                                                                     

                                                                        

                                                                         


